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Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce Úhlejov konaného dne 31. 10. 2023 

 

Přítomni: Lenka Šedivá, Zdeněk Šubr, Pavel Šubr, Petr Špůr, Vlasta Huňáčková, Lukáš Janeček 

Omluvena: Leona Kulinová 

Ověřování: Pavel Šubr, Zdeněk Šubr 

Zapisovatelka: Vlasta Huňáčková 

Program: 

1) Zahájení 

2) Obecně závazné vyhlášky 

3) Dotace rekonstrukce komunikace Růžovka 

4) Organizační záležitosti 

Hlasování: pro – proti – zdržel se  

 

1) Zahájení 

Na začátku zasedání proběhlo přivítání přítomných, které začalo v 18:00 hodin.  

Zastupitelé dotázáni, zda s programem zasedání souhlasí. Program schválen bez dalšího doplnění. 

Hlasování o schválení programu zasedání:  

 Hlasování: 6 – 0 – 0  

 

Zapisovatelka zápisu ze zasedání navržena slečna Vlasta Huňáčková.  

 Hlasování o schválení zapisovatele zápisu:  

 Hlasování: 5 – 0 – 1  

 

Ověřováním zápisu ze zasedání navržen pan Pavel Šubr a Zdeněk Šubr.  

 Hlasování o schválení ověřovatelů zápisu:  

 Hlasování: 4 – 0 – 2  

 

2) Obecně závazné vyhlášky 

1. Obězně závazná vyhláška o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství  

- Současná legislativa ukládá obci povinnost aktualizovat všechny poplatkové vyhlášky. Je také 

důležité zrevidovat oblast odpadového hospodářství, aby bylo zřejmé kolik obec z rozpočtu 

skutečně dotuje. Výdaje roku 2023 dosáhnou částky cca 340.000,- Kč, příjmy cca 240.000,- Kč, 

což znamená, že obec doplácí částku 100.000,- Kč. Pro rok 2024 je již zřejmé, že opětovně dojde 
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z zdražení služeb průměrně o 8%. Proto zastupitelstvo přistoupí k navýšení poplatku na maximální 

možnou částku. Občanovi s trvalým pobytem v obci bude v roce 2024 poskytnut na základě 

uhrazeného poplatku za obecní systém odpadového hospodářství finanční dar na zkvalitnění života 

v obci ve výši 400,- Kč. 

 

Zastupitelstvo obce schvaluje obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za obecní systém 

odpadového hospodářství s jednotnou výší poplatku 1 200,- Kč s účinností od 1. 1. 2024. Touto 

vyhláškou se zároveň ruší obecně závazná vyhláška č. 1/2021, o místním poplatku za obecní 

systém odpadového hospodářství ze dne 8. 12. 2021. 

Hlasování: 6 – 0 – 0 

 

2. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku z pobytu 

- Zastupitelstvo obce projednalo obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku z pobytu kdy, 

sazba poplatku bude i nadále činit 10,- Kč za každý započaty den pobytu, s výjimkou dne jeho 

počátku. 

 

Zastupitelstvo obce schvaluje obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku z pobytu ve výši  

10,- Kč za každý započatý den pobytu, s výjimkou dne jeho počátku s účinností od 1. 1. 2024. 

Touto vyhláškou se zároveň ruší obecně závazná vyhláška č. 2/2021, o místním poplatku z pobytu  

ze dne 25. 2. 2021. 

Hlasování: 6 – 0 – 0 

 

3. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku ze psů 

- Zastupitelstvo obce projednalo obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku  

ze psů, kdy částky poplatku zůstanou beze změn. 

 

Zastupitelstvo obce schvaluje obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku ze psů. Sazba 

poplatku za kalendářní rok činí za jednoho psa 50,- Kč, za druhého a každého dalšího psa téhož 

držitele 80,- Kč. Vyhláška nabývá účinnosti dnem 1. 1. 2024. Touto vyhláškou se zároveň ruší 

obecně závazná vyhláška č. 2/2019, o místním poplatku ze psů ze dne 22. 10. 2019. 

Hlasování: 6 – 0 – 0 

 

V souvislosti se změnou výše poplatku dle vyhlášky o místním poplatku za obecní systém 

odpadového hospodářství, schvaluje zastupitelstvo obce pro osobu s trvalým pobytem v obci 
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poskytnutí finančního daru na zkvalitnění života v obci. Finanční dar ve výši 400,- Kč bude 

poskytnut v roce 2024 každé osobě s trvalým pobytem v obci, která prokáže, že má uhrazený 

poplatek za obecní systém odpadového hospodářství.  

Hlasování: 6 – 0 – 0 

 

3) Dotace rekonstrukce komunikace Růžovka 

Třetí podání žádosti o dotaci do dotačního titulu MMR ČR bylo úspěšné. Přiznaná výše dotace 

činí 4.100.755,- Kč, což odpovídá 50% podílu. Celkový objem akce činí 8.035.619,- Kč. Obec 

musí zajistit úhradu částky, která tvoří spoluúčast tj. 4.100.755,- Kč.  

Starostka obce zastupitelstvo seznámilo s postupem:  

Část finančních prostředků je možné získat z krajského dotačního titulu POV. Limit dotace činí 

1 200 000,- Kč, reálně můžeme dosáhnout na částku 1 000 000,- Kč. Vzhledem k tomu, že obec 

má v čerpání krajských dotací velkou úspěšnost, a i typ akce ukazuje velkou důležitost, která 

získání dotace podpoří. Další finance bude nutné řešit úvěrem (např. KB má úvěr s úrokovou 

sazbou cca 4,75 %). Možná bude možnost financovat z Národního fondu bydlení, ale doteď nejsou 

známy konkrétní podmínky poskytnutí půjčky.  

Zastupitelstvo se shodlo, že je zatím dostatek času a možnosti dofinancování bude aktuální řešit 

počátkem roku 2024. 

 

Protože za období 3 let se mnoho změnilo a mimo jiné narostl i finanční objem akce z důvodu 

ekonomické krize, je třeba pro realizaci samotnou dopracovat další důležité poklady, bez kterých 

nejsme schopni vypsat výběrové řízení a akci realizovat.  

 

Musíme nechat zpracovat projektovou dokumentaci pro provedení stavby. Obec sice projektovou 

dokumentaci má, ale pouze základní pro zakázku malého rozsahu, která stačila pro ministerstvo 

při podání žádosti o dotaci. Pro samotnou realizaci akce v takovémto objemu je však nedostačující. 

Cena projektové dokumentace je cca 200.000,- Kč. Dále je nutné nechat provést geodetické 

zaměření, které potřebuje projektant, aby mohl dokumentaci zpracovat. Cena geodetických prací 

je stanovena na částku cca 60.000,- Kč. Posledním výdajem je zajištění výběrového řízení, které 

musí proběhnout veřejnou formou elektronického podání. Zajistí ho společnost DABONA s.r.o. 

za sjednanou částku 48.400,- Kč včetně DPH. Se další projektovou přípravou a geodety jsme 

samozřejmě nepočítali a je to pro obec mimořádný výdaj. Starostka obce informovala zastupitele 

o možnosti podání žádosti o individuální dotaci na Krajský úřad pro Královéhradecký kraj. 
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Starostka na dalším zastupitelstvu předloží konkrétnější informace k možnostem podání žádostí o 

dotace.  

 

Zastupitelstvo obce akceptuje podané informace k akci rekonstrukce komunikace Úhlejov. 

Pověřuje starostku obce k zajištění podkladů nutných pro zdárnou realizaci této akce. 

Hlasování: 6 – 0 – 0 

 

4) Organizační záležitosti 

- Svoz nebezpečného odpadu proběhne 18. 11. 2023. V jarním termínu bude opět zařazeni i 

svoz velkoobjemového odpadu. 

- Starostka seznámila zastupitele s výsledkem dílčího krajském auditu, který se konal dne 

17. 10. 2023. Vše bylo z účetního hlediska naprosto v pořádku, řešily se jen drobná 

administrativní a organizační doporučení. Závady minulého auditu z oblasti inventarizace 

bude možné opravit až při pracování inventury za rok 2023. 

- Dotace na energetické úspory budovy obecního úřadu je v pořádku podaná, ale z důvodu 

velkého objemu žádostí je zatím v zásobníku projektu. Je zde možnost, že bude podpořena 

nebo bude nutné nové podání do dalšího vypsaného dotačního titulu. 

- Na minulém zasedání zastupitelstvo byla schválena smlouva na výkon funkce pověřence 

pro ochranu osobních údajů, paní Bc. Kateřinou Mitlöhnerovou DiS.. Proběhla první 

osobní schůzka, která má obci pomoci nastavit správné organizační postupy v oblasti 

GDPR i v oblastech, které jsou legislativně více problematické. Dojem z první schůzky je 

velmi pozitivní.  

- Cesty k chatám na Chroustově – spodní cesta je rozpracovaná. Problém je stále v šetření 

Inspekce životního prostředí, které není ukončeno. Po dohodě s p. Fofem by měla být 

finální vrstva z asfaltového frézingu. Nejzazší termín dokončení je stanoven do 20. 12. 

2023. Druhá vrchní cesta k chatám by se také upravila, ale bude lepší počkat na jaro, 

protože máme obavu z poničení přes zimní sezónu.  

- Starostka obce informovala zastupitele, že nechala namontovat 2 zrcadla, aby byla zlepšena 

přehlednost při vjíždění na hlavní komunikaci.  

- Je třeba objednat zimní údržbu obce. Jako v předcházejícím období bude zimní údržba 

objednána u p. Bureše. Budou s ním upřesněny změny, které na území obce proběhly. 

Chroustov si pohlídá p. Šubr a Úhlejov p. Špůr. 

- Co není dořešeno, tak svodník v Brodku u nemovitosti p. Šlapáka. Starostka jeho zhotovení 

zaurguje. 
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- Je třeba se také zamyslet nad plány pro rok 2024. Co jsme již řešili je zavedení systému 

DOOR-TO-DOOR. Pokud chceme tuto službu od roku 2025 spustit, musíme provést 

objednání u svozové společnosti v první polovině roku 2024. Na Chroustově by chtěli 

provést úpravu opékacího místa (zastřešení) a další podněty jsou v přípravě. 

- Řeší se také neustálý problém s bioodpadem na Chroustově. Zkusíme řešit možnost nákupu 

velkoobjemového kontejneru, který by se sem přidal a firma Hátle s.r.o. by ho také svážela.  

- Obec podávala v květnu podnět na prošetření podnikatelských subjektů, které umisťují 

podnikatelský odpad do obecního systému na MěÚ v Hořicích. Do dnešního dne však 

nebyl obci sdělen žádný výsledek. Zastupitelstvo obce pověřuje starostku obce, aby vznesla 

dotaz na výsledek šetření, podle kterého by obec nastavila další postup v řešení.  

 

 

Zasedání ukončeno v 19:25 hodin. 

 

Zapsala: Vlasta Huňáčková: ……………………     Ověřili: Pavel Šubr: ………………………….. 

   

                   Zdeněk Šubr: ……………………….. 


